



DR. ADAM CICCHILLITTI
Classical Guitar
Guitare classique

EMERGING ARTIST STREAM
VOLET ARTISTES ÉMERGENT

There were several media accolades over the past years for Montreal-born guitarist Adam Cicchillitti. The renowned American magazine *Classical Guitar* called him “a virtuoso at the top of his game” and CBC Music described him as an “ardent ambassador for classical guitar,” including him on their list of the top 30 musicians in Canada under 30 years old. Adam has commissioned over two dozen new works since 2019 and recorded five albums with the Analekta, Atma, and Leaf Music record labels. His album *Focus*, dedicated to new Canadian music for two guitars, was awarded “Classical Recording of the Year” at the *East Coast Music Awards* in 2021. The follow-up album *Intimate Impressions* was nominated in the same category in 2022. Adam and his duo partner Steve Cowan have won the second and third prizes at the *Guitar Foundation of America International Ensemble Competition* in 2023 and 2021 respectively, without a doubt the world’s most prestigious guitar ensemble competition. Moreover, he is only the second guitarist to win the grand prize of the multi-instrument Canimex concerto competition in Canada and has been a finalist and multiple prize-winner in over a dozen national and international competitions.

He has toured Canada and the United States several times and has been represented by prestigious touring agencies such as Prairie Debut, Debut Atlantic, and Jeunesses Musicales. Adam is professor of guitar at Mount Allison University, holds a doctorate in guitar performance from McGill University, and is the founder of the guitar school at Ottawa Suzuki Strings.



Originaire de Montréal, le guitariste Adam Cicchillitti a reçu plusieurs critiques élogieuses dans les médias au cours des dernières années. Le célèbre magazine américain *Classical Guitar* l’a qualifié de “virtuose au sommet de son art” et CBC Music l’a décrit comme un “ardent ambassadeur de la guitare classique.” Adam a commandé plus d’une vingtaine de nouvelles œuvres depuis 2019 et a enregistré cinq albums dont trois avec la maison de disques Analekta, un avec Atma classique et un avec Leaf Music. Son album *Focus*, consacré à la nouvelle musique canadienne pour deux guitares, a reçu le prix de l’enregistrement classique de l’année aux *East Coast Music Awards* en 2021. Son album *Impressions intimes* a été mis en nomination dans la même catégorie en 2022. Cicchillitti a reçu le deuxième prix en 2023 et le troisième prix en 2021 du concours international *Guitar Foundation of America*, sans aucune doute le concours d’ensemble de guitares le plus prestigieux au monde. Il est seulement le deuxième guitariste à remporter le grand prix du concours de concerto Canimex à Sherbrooke et a été finaliste et lauréat de plusieurs prix dans plus d’une douzaine de concours nationaux et internationaux.

Adam a effectué plusieurs tournées au Canada et aux États-Unis et a été représenté en tournée par des agences prestigieuses tels que Prairie Debut, Debut Atlantic et les Jeunesses Musicales. Adam est professeur de guitare à l’Université Mount Allison, titulaire d’un doctorat en interprétation musicale de l’Université McGill et il est le fondateur de l’école de guitare d’Ottawa Suzuki Strings.